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Protokół z posiedzenia 

Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska 

w dn. 12.09.2015 r. 

Zbiorniki Wodne Przylasek Rusiecki, ul. Karasiówka 

 

OBECNI 

Członkowie KDO 

1. Towarzystwo na Rzecz Ochrony Przyrody – Mariusz Waszkiewicz  

2. Związek Stowarzyszeń Polska Zielona Sieć – Małgorzata Małochleb 

3. Małopolskie Towarzystwo Ornitologiczne – Kazimierz Walasz  

4. Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju i Ochrony Dębnik – Jolanta Kapica 

5. Stowarzyszenie na Rzecz Zrównoważonego Rozwoju Piasków Wielkich – Maria Miczyńska 

6. Stowarzyszenie Łąki Nowohuckie – Jerzy Skibiński 

7. Stowarzyszenie Armatorów i Inwestorów Dorzecza Wisły – Aleksander Staszczyk 

8. Obywatelski komitet Ratowania Krakowa – Janina Żuradzka  

 

Goście: 

1. Okręg Polskiego Związeku Wędkarskiego – Robert Kocioł 

2. Okręg Polskiego Związeku Wędkarskiego – Marcin Pucułek 

3. Kraków Nowa Huta Przyszłości S.A. – Paweł Bystrowski 

4. Funacja Otwarty Plan – Marcin Wójcik 

5. Małopolskie Towarzystwo Ornitologiczne – Stanisław Czyż 

6. Uniwersytet Rolniczy, Katedra Ekologii, Klimatologii i Ochrony Powietrza – Janusz Miczyński 

 

OBRADY 

I. Otwarcie posiedzenia KDO przez Przewodniczącego, p. Mariusza Waszkiewicza 

II. Przebieg spotkania 

Wizję lokalną poprowadzili przedstawiciele Zarządu Okręgu Polskiego Związku Wędkarskiego z 

siedzibą w “Domu Wędkarza” przy ul. Bulwarowej 43 w Krakowie.  

PZW pełni rolę administratora zbiorników w Przylasku Rusieckim. Spotkanie rozpoczęło się przy 

największych zbiornikach wodnych nr 1, 2 i 3.  Zbiornik nr 1 jako największe jezioro Przylasku 

oraz jedyne z dogodnym, łagodnym i piaszczystym brzegiem oraz z uwagi na jego ukształtowanie 

dna (łagodnie opadające) jest przeznaczony dla celów rekreacyjnych. Na części akwenu są 

zamontowane urządzenia umożliwiające korzystanie z desek surfingowych. Surferzy są ciągnięci 

przez rozpiętą pomiędzy brzegami linę zasilaną cichym silnikiem elektrycznym. 

    Kazimierz Walasz zwrócił uwagę, że liny służące do surfingu powinny być na stałe oznakowane 

chorągiewkami, tak jak przewody linii tramwajowych nad mostami w Krakowie, by 

zminimalizować możliwość zderzenia się z nimi ptaków wodnych. Jest to koszt niewielki, a 

skutecznie zabezpiecza przed zderzeniami. 

 Niepokój większości uczestników spotkania wzbudziła informacja o tym, iż są zakusy oraz 

zainteresowane podmioty wprowadzeniem na teren Przylasku, a dokładnie na zbiornik nr 1, 

możliwości uprawiania sportów motorowodnych. Tym samym kąpielisko musiałoby zostać 
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przeniesione na połączone zbiorniki nr 2 i 3. Jak poinformowali przedstwiciele PZW, te zbiorniki 

kompletnie się do tego nie nadają (głęboka woda bardzo blisko brzegu), a ich adaptacja do celów 

rekreacyjnych wymagałaby bardzo wysokich nakładów finansowych oraz spowodowałaby 

nieodwracalne zmiany w ichtiofaunie. 

W opinie KDO Przylasek Rusiecki charakteryzują bardzo wysokie walory przyrodnicze i 

krajobrazowe zdecydowanie niedoceniane i nieznane przez mieszkańców Krakowa.  

Podczas wizji ustalono, że kolejne rozmowy na temat Przylasku odbywać się będą na spotkaniu 

KDO prawdopodobnie w listopadzie lub grudniu 2015 roku. 

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Małochleb 


